
 



Vojenský salonek na plesu obce byl v malém sále 

 

Na plese předtančily sokolské gymnastky 

Zahrála kapela Pink Swing z Prahy 
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SLOVO STAROSTY 

 

OBNOVA RYBNÍKA POD KAPLÍ BYLA ZAHÁJENA V ÚNORU 

Tak, jak vysoutěžený zhotovitel stavby “Obnova rybníka Pod Kaplí“ firma 
AQUASYS naplánoval, tak se i stalo a v únoru nastoupil na tuto stavbu. 
10. února dorazily dva bagry a hned se s chutí zakously do bahna. 
Sediment ze dna rybníka je vyvážen na okolní pozemky.  

Součástí projektu je kamenné opevnění částí břehů, přetěsnění celé hráze 
rybníka a oprava stávajícího požeráku a dluží. Nově bude vybudován 
bezpečnostní přeliv na jižní straně hráze v délce cca 11 m. Pod hrází bude 
opraveno odtokové potrubí s kamenným límcem. Vodní plocha rybníka bude 
prodloužena o cca 40 m až k zadní provizorní hrázce. Tato bude také opravena. 
Malý rybník bude opatřen novým požerákem. Celá tato akce by měla trvat 
12 měsíců od předání staveniště, tj. do prosince 2025. Věříme, že tato doba 
bude kratší. Cena za tyto práce bude 5.600.000 korun. Obec má zažádáno 
o dotaci ve výši 70 % z uznatelných nákladů. 

 

Bagr v rybníce Pod Kaplí 

 

STEZKA PŘES KOPEC STRÁŽNÁ JE DOKONČENA 

Dne 19. února byla dokončena stavba pěšiny přes kopec Strážná. Zhotovitel se 
ještě bude na místo vracet, ale až se zlepší klimatické podmínky, a provede 
přehutnění povrchu zejména v části pod vedením VN u hájenky.  

Součástí této stavby bylo zhotovení křížové cesty, která začíná u potoka 
v Mezihoří a končí na vrcholu kopce. Jednotlivá zastavení tvořená kameny jsou 
již na místě. V současné době se vyrábí kované kříže a čísla jednotlivých 
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zastavení, které budou nainstalovány na jednotlivých kamenech. Křížová cesta 
bude začínat informační tabulí.  

Po projití stezky jsme zjistili, že jsou na ní místa, kde by bylo vhodné umístit 
lavičky pro posezení. Stezka bude tedy doplněna čtyřmi lavičkami a na vrcholu 
Strážné, u posledního zastavení, bude nainstalováno zastřešené posezení.  

V některých částech stezky pod VN je její sklon docela velký. V prvním zadání 
zde žádné schody neměly být. Jsme domluveni se zhotovitelem, že to nyní 
necháme takto a počkáme, co přinese provoz na pěšině a vaše případné 
podněty. 

V dolní části kopce směrem na Chudčice pod VN byla také upravena cesta 
k bývalé Koupelce.  

 

PROBĚHLA VÝMĚNA VCHODOVÝCH DVEŘÍ V ZÁKLADNÍ ŠKOLE 

O jarních prázdninách byly 
vyměněny vchodové dveře 
do základní školy. Tuto 
výměnu si vyžádal již neúnosný 
technický stav stávajících 
dveří. Jednak se čím dál častěji 
muselo opravovat jejich 
zavírání, ale také se 
zhoršovala pevnost uchycení 
do zdi budovy. Samozřejmě se 
není co divit, protože za dobu 
jejich služby, tedy od roku 
2008, se tyto dveře otevřely (po 
mém hrubém výpočtu) 
600 000krát, což je pro 
plastové dveře už velký výkon. 
Výměna nových kovových 
dveří stála 97.000 Kč 

Pod čarou: při demontáži 
starých dveří bylo zjištěno, že 

nám celých 16 let držely na dvou šroubech a montážní pěna byla nastříkána 
bodově. Nemluvě o nadsvětlíku, který nebyl přišroubován ani zapěněn. Takto 
odborně pracují některé firmy. 

 

OPRAVUJEME DALŠÍ LESNÍ CESTU  

V tomto měsíci byla také zahájena oprava lesní cesty od konce asfaltky 
na Čebínkách dolů směrem k již opravené cestě z Mezihoří. Na ní bude 
zbudováno několik průlehů na odvod vody mimo cestu, tak aby přívalové deště 
neničily její povrch. Tímto dojde k propojení vycházkové trasy pro pěší, ale i 
pro kočárky. 
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VÝMĚNA SVÍTIDEL VEŘEJNÉHO OSVĚTLENÍ POBĚHLA 

V první polovině měsíce února byly 
ukončeny práce na rekonstrukci 
veřejného osvětlení. Většina světel 
byla nahrazena LED svítidly. Po delší 
době se nám také podařilo vychytat 
mouchy ve funkčnosti veřejného 
osvětlení. Byly nalezeny a odstraněny 
závady, které zapříčiňovaly časté 
výpadky osvětlení. Nyní je vše 
v pořádku a můžeme se těšit z nového 
osvětlení. Myslím že i zvolená barva 
světla je příjemná. Na tuto 
rekonstrukci jsme zažádali o dotaci. 

Podmínkou je ušetřit v průběhu 
následujícího roku 50 % energie. 
Z tohoto důvodu se nám do dotace 
nedostalo osvětlení kolem potoka 
na ulici Na Hrázi a v oblasti 
nad školkou. Zde jsme objednali 
výměnu svítidel zvlášť. Ta proběhne 
během měsíce dubna až května. 
Potom nám bude zbývat už jen ulice 
Kout a prostor kolem kostela a 
základní školy. Tato výměna bude 
spojena s revitalizací ulice Kout, která 
by měla proběhnout v letošním roce. 

 

PROBĚHNE ODBORNÝ OŘEZ STROMŮ 

Obec pro letošní rok objednala odborný řez ovocných stromů, celkem se bude 
jednat o cca 250 ks, včetně okrasných jabloní na ulici Mezihoří. Za tuto činnost 
zaplatí obec 19.300 Kč. Se zhotovitelem jsme domluveni na spolupráci i 
v dalších letech. 

Jiří Hanák – starosta obce 

 

 

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU MORAVSKÉ KNÍNICE 
 

PLÁNUJEME OSLAVIT 790 LET OBCE 

Doklady osídlení pravěkým člověkem na území Moravských Knínic pocházejí 
ze starší i mladší doby kamenné. Velmi cenný je nález paleolitického hrobu 
z čepelovitého rydla z trati Poloudělí. Na řadě míst byly nalezeny pozůstatky 
keramiky a nástrojů. Pohřebiště z doby bronzové zase svědčí o existenci 
prastaré obchodní cesty. Z římské doby se zde našlo několik mincí.  

Stáří obce lze odhadovat na základě přípony – ice, která bývá u osad založených 
kolem 10. století.   

První zmínka o Moravských Knínicích pochází z roku 1235 z listiny, v níž 
papež Řehoř IX. vzal pod svou ochranu cisterciácký klášter v Předklášteří 
u Tišnova. Při této příležitosti papež zmiňuje obec Chieniz, jež přináleží 
klášteru. 

Vedení obce zve všechny občany, rodáky, přátele a příznivce Moravských Knínic 
na oslavy 790 let od první písemné zmínky o obci ve dnech 6.–8. června 2025. 
Prosíme všechny rodiny žijící v obci, aby oslovili rodinné příslušníky, známé 
nebo rodáky s vazbou na naši obec a pozvali je na oslavy. Podrobnosti programu 
budou postupně zveřejňovány na webových stránkách obce 
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https://www.moravskekninice.cz/790-let-obce, na FB nebo ve službě hlášení 
rozhlasu.  

Prosíme rodiny, aby předaly na obecní úřad kontakt na svého rodinného 
příslušníka, rodáka od 0 do 100 let.  Bude mu zaslána oficiální pozvánka 
na tyto oslavy. Předávejte poštovní nebo e-mailové adresy, popř. DS.  

 

https://www.moravskekninice.cz/790-let-obce
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MÍSTNÍ POPLATKY VYBÍRANÉ OBECNÍM ÚŘADEM  

 

Poplatek za svoz odpadů……………………..... 830 Kč/osoba/rok 

Platba bezhotovostním převodem na účet 
obce č. ú. 14322641/ kód banky 0100.  

Variabilní symbol – číslo popisné.  

V platbě je nutné uvést zprávu 
pro příjemce – svoz odpadů + příjmení 
plátce + počet osob, za které je placeno.  
Nebo platba v hotovosti na obecním 
úřadě.  

Upozorňujeme, že výše uvedený místní 
poplatek za odpad musí být zaplacen 
do 31. března 2025, popř. do 30.06.2025.   

 

Poplatek ze psa ………………………………….. 150 Kč/1 pes/rok 

Platba bezhotovostním převodem na účet obce č. ú. 14322641/ kód banky 0100.  

Variabilní symbol – číslo popisné.  

V platbě je nutné uvést zprávu pro příjemce – poplatek ze psa + příjmení plátce 
+ počet psů, za které je placeno. Lze zaplatit také v hotovosti na obecním úřadě.  

Upozorňujeme, že výše uvedený místní poplatek ze psa musí být zaplacen 
do 31. března 2025.    

 

 

Proč se platí poplatek za psa? 

Místní poplatek za držení psího mazlíčka vznikl na základě potřeby udržovat 
veřejné prostranství daného města – obce v čistotě (zahrnuje například služby 
spojené s úklidem psích exkrementů). 

Do kdy zaplatit poplatek za psa? 

Stanovenou částku je potřeba uhradit nejpozději 31. března příslušného 
kalendářního roku. V případě, že k pořízení psa došlo později, vzniká povinnost 
platby poplatku ke dni jeho přihlášení na obecní úřad. Povinnost odvádět 
poplatek zaniká ve chvíli, kdy majitel přestal být držitelem psa (úhynem zvířete, 
jeho prodejem, darováním nebo ztrátou). 

Kdo nemusí platit poplatek za psa? 

Od poplatku za psa jsou ze zákona osvobozeny nevidomé osoby, dále jedinci, 
kteří jsou závislí na pomoci jiného člověka (dle zákona o sociálních službách), 
osoby provádějící výcvik asistenčních psů, držitelé průkazu ZTP a ZTP/P a lidé, 
kterým držení psa nařizuje zvláštní právní předpis. 
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KAM S ODPADY V NAŠÍ OBCI 

Na internetových stránkách obce https://www.moravskekninice.cz/sluzby-a-
firmy v sekci odpady naleznete všechno co se týká svozu odpadů v obci 
Moravské Knínice.  

Na této stránce je zveřejněna Obecně závazná vyhláška č. 3/2023, platná 
od 01.01.2024 o místním poplatku za svoz odpadů. 

Dále je zde zveřejněna Obecně závazná vyhláška o odpadech platná 
od 14.01.2025. 

ODPADY v naší obci sváží firma KTS Ekologie, s.r.o., sídlo společnosti Hutní 
osada 14, 664 84 Zastávka, IČO: 28310942, DIČ: CZ28310942. Společnost je 
vedená u Krajského soudu v Brně – spisová značka C 60416. 

Na internetových stránkách firmy https://kts-ekologie.cz naleznou občané 
všechny důležité informace týkající se pravidelného svozu odpadu, třídění, 
kontaktních údajů a dalších relevantních služeb.  

Svozová firma KTS Ekologie s.r.o. sváží popelnice od rodinných domů každý 
lichý pátek. 

Jana Kosíková – úřednice obecního úřadu  

 

 

 

STŘÍPKY Z HISTORIE 

 

VZPOMÍNÁME NA 80. VÝROČÍ UKONČENÍ II. SVĚTOVÉ VÁLKY 

V lednovém zpravodaji jsme si poprvé připomněli významné výročí 
celosvětových dějin. Osmdesát let od konce II. světové války, to 
představuje celý dlouhý, požehnaný lidský věk. Vzpomínky na válku mizí, 
odchází generace, která zažila nacistickou okupaci, válečné utrpení 
na frontách, v koncentračních táborech a věznicích. Za dalších 10 let již zde 
nebude nikdo, kdo by si na válku pamatoval. 

Proto jsme si slíbili, že si budeme po celý tento rok připomínat toto významné 
výročí.  

Vzpomínejme tedy… Nejen tichou tryznou u hrobů našich předčasně zemřelých 
předků, ale i nad řádky sepsanými pamětníky, jejichž řady díky uplynutí osmera 
desítek let již notně zřídly. Také v obecní kronice, kronikář Josef Dvořáček 
zachytil válečná léta i poslední okamžiky války v obci. Můžete se začíst: 

„Dění za II. světové války v Moravských Knínicích  

Dne 24. září 1938 byla v Československé republice vyhlášena mobilizace 
mužstva a důstojníků do 40 let. Od nás narukovalo skoro 100 mužů. Mobilizace 
byla vyhlášena proto, že Německo žádalo připojení pohraničních okresů, v nichž 
žili Němci, zvláště Sudet, k jejich říši. Tyto kraje byly pak v listopadu 1938, podle 

https://www.moravskekninice.cz/sluzby-a-firmy
https://www.moravskekninice.cz/sluzby-a-firmy
https://kts-ekologie.cz/
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Mnichovské dohody čtyř velmocí (Německa, Itálie, Anglie a Francie), postoupeny 
Německu. 

Vyvíjející se celosvětové poměry a politika přinutily presidenta dr. Edvarda 
Beneše k tomu, že opustil republiku a odjel do Anglie. Po dr. Edvardu Benešovi 
byl 30. listopadu zvolen presidentem dr. Emil Hácha, president nejvyššího 
správního soudu v Praze. 

14. března 1939 se od republiky Československé odtrhlo Slovensko a utvořilo 
samostatný stát. 

15. března 1939 za velmi nepříznivého počasí, pršelo se sněhem, vniklo do Čech 
a na Moravu německé vojsko a převzalo nad Čechami a Moravou takzvaný 
protektorát. Republika Československá po 20 letech své působnosti zanikla. Po 
odtržení Slovenska a vpádu Němců k nám, jsme dostali název Protektorát Čechy 
a Morava. 

Až do 15. března 1939 se v Československé republice jezdilo vlevo. Vstupem 
německého vojska na naše území se začalo, dá se říci přes noc, jezdit vpravo. 
16. března 1939 v ranních hodinách byly vedle tabulí označujících obce, 
umístěny další tabule s nápisem "RECHTS FAHREN" a od této doby se i u nás 
jezdí vpravo. 

V červenci 1939 byla zasypána část rybníka pod kostelem, tento znovu 
vydlážděn, upravena náves u rybníka a Dolní branka s Horní brankou propojeny 
přímou silnicí, dřívější spojnice byla vedena až ke kovárně p. Svánovského č. 26 
a odtud pak k domu č. 97 a do Dolní branky. 

V březnu 1939 se začala stavět německá autostráda Vídeň – Vratislav. Domy 
č. 175 (na levé straně u silnice do Kuřimi), 176, 178, 188 a 189 (na pravé straně 
u silnice do Kuřimi), které byly postaveny přímo v tělese autostrády, byly v srpnu 
1939 zbořeny. 

1. září 1939 napadlo Německo vojensky Polsko, a tím vlastně začala druhá 
světová válka. Německo pak napadlo další státy a válka se rozšířila na celý svět. 

Od října 1939 byly v Protektorátě Čechy a Morava zavedeny přídělové lístky 
na maso, tuky, mléko, mouku, cukr, chléb, poživatiny, mýdlo, šatstvo, prádlo, 
obuv a tabák. Začalo přídělové hospodářství. 

Koncem roku 1939 se vzdal svého úřadu starosta František Večeřa č. 22 a 
zastupoval ho zástupce starosty Stanislav Panáček č. 13. Volba starosty byla 
provedena 12. května 1940 a starostou byl zvolen Antonín Helán z č. 40 a 
náměstkem starosty Josef Helán č. 15. 

Právě na Vánoce 1939 začaly tuhé mrazy, které trvaly až do dubna 1940. 
Veškeré podzimní obilí vymrzlo a bylo těžké sehnat nové obilí na setbu. Také 
o žních bylo velmi nepříjemné počasí. Žně začaly počátkem srpna, a přitom 
počasí bylo jako na začátku jara. Denně pršelo a byla taková zima, že sedláci 
kosili obilí v zimních kabátech a obilí, protože nebyla naděje na lepší počasí, se 
sváželo do stodol v dešti.“ 

Zdroj: Kronika obce – pokračování příště. 

Jana Kosíková – úřednice obecního úřadu 
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ŠKOLNÍ OKÉNKO 

 

VZPOMÍNKA NA KARNEVAL  

„Vzhůru na palubu,“ zvolala kapitánka Maruška, „vyplouváme!!!!“ 

Čekala nás asi dvouhodinová plavba na poměrně poklidném moři. Hned 
na začátku nás parta plavčíků naučila pár tanečků, které by se nám mohly 
během putování hodit.  

První zastávkou na pevnině jsme se společně ocitli na řeckém poloostrově. 
S místními obyvatelkami jsme si zatančili tradiční řecký tanec. Plavba pak 
za zvuků písniček DJ Toma úspěšně pokračovala dále. V nestřežený okamžik 
nás však přepadly pirátky. Naštěstí jsme vyvázli ve zdraví, ale museli jsme 
absolvovat pirátský tanec.  

Život na moři není žádná hračka, proto jsme se v druhé polovině plavby 
zdokonalovali v námořnických dovednostech. Odměnou za snahu a píli nám byly 
ceny v tombole, která během plavby probíhala.  

Děkujeme tímto celému námořnickému týmu v čele s kapitánkou Maruškou 
Mifkovou, který pro nás připravil veselé, hravé a zábavné odpoledne.  Děkujeme 
také rodičům a přátelům školy za pěkné a hodnotné ceny, které věnovali 
do tomboly karnevalu. Těšíme se na další podobnou akci.  

Hana Bravencová – za realizační tým karnevalu 

 

MATEŘSKÁ ŠKOLA POŘÁDÁ VÝSTAVU „NA PLOTĚ“ 

Zveme všechny zájemce na výstavu sněhuláků, kterou uspořádala 
mateřská škola na plotě u školky. Motivace je jasná…když už nám tu moc 
nesněží, nemusíme být bez sněhuláků. 

Sněhuláky tvořily děti ze základní i mateřské školy, jako inspirace jim posloužila 
kniha Sněhuláci z Mrkvonos od paní spisovatelky Ivony Březinové. Z této knihy 
jsem dětem četla při návštěvě v základní škole a našim školkáčkům 
před poledním odpočinkem. Chcete-li se dozvědět, jak se rodí sněhuláci, jak 
vyřešit krizi způsobenou nedostatkem mrkve či jak hubnout za pomocí oblevy, 
neváhejte a čtěte. Děkuji všem dětem za vytvoření krásných a jedinečných 
obrázků.                       Bc. Pavlína Kozinová – zástupce pro předškolní vzdělávání 
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DRUHÁCI A TABLETY 

Druháci jsou nemocní? "Přepadla" je chřipková epidemie? Užívají tablety? 
Nebojte se! Využili tablety k pololetnímu opakování. Na tabletech je čekala 
úniková hra s QR kódy. Nejprve jsme si vysvětlili pravidla používání tabletů, 
naučili se načítat QR kódy. Nic nám nebránilo pustit se do samotného 
procvičování učiva. V sedmi QR kódech si děti procvičily skládání slov podle 
abecedy, určování druhů vět, rozdělení hlásek, využily znalosti o pravidlech 
psaní u, ú, ů, doplňovaly slova protikladná, hledaly slova nadřazená, souřadná 
a podřazená, pátraly po samohláskách. Za každý splněný úkol získaly písmenko 
k tajnému kódu. Po zadání všech písmen získaly tajenku "rohačky". A co to ty 
rohačky jsou? Zeptejte se druháků. 

   Mgr. Kateřina Jančíková – třídní učitelka 2. třídy 

Druháci pracují s tablety 

PRVNÍ VYSVĚDČENÍ  

Zdá se, jako by to bylo včera, co jsme 
ve škole vítali letošní nové prvňáčky. 
Je tomu však už 5 měsíců a žáci 
I. třídy už úspěšně absolvovali celé 
první pololetí. Ve čtvrtek 30. ledna 
obdrželi svoje první vysvědčení plné 
jedniček. Celý den ve škole si náležitě 
užili. První hodinu si zavzpomínali 
na školkovská léta a poslechli si 
nádherné pohádky o sněhulácích 
z Mrkvonos, které jim přišla přečíst 
paní učitelka Pavlína Kozinová 
z mateřské školky. Prvňáčci jí 
za odměnu namalovali krásné 

sněhuláky všech tvarů, barev i 
velikostí na výstavu na plotě MŠ. Poté 
prokázali, co všechno se už ve škole 
naučili, při práci na zimně laděných 
stanovištích, a pak už konečně přišlo 
na řadu to s nadšením očekávané 
pololetní vysvědčení, medaile a malý 
dáreček.  

Přejeme všem prvňáčkům spoustu 
zážitků, zábavy s kamarády, nově 
nabytých vědomostí a nadšení 
do další poloviny školního roku. 

                              Mgr. Barbora Vodáková – třídní učitelka 1. třídy 
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Prvňáci a jejich první vysvědčení 
 

 

DIVADLO POLÁRKA 

Děti z první a druhé třídy vyrazily 27. ledna do divadla Polárka. Díky představení 
"Nedráždi bráchu bosou nohou" se přenesly do rodiny dvou malých brášků, kteří 
se, jak už to bývá u brášků zvykem, pořád pošťuchují, popichují a občas se i 
pořádně poperou. A tak se jim jednoho rána stalo, že při jedné takové strkanici 
spadli oba dva do záchodu, aby při dobrodružství v odpadních trubkách zjistili, 
že mít bráchu je vlastně fajn. Při představení plném legračních i pořádně 
napínavých situací se všichni náramně pobavili a trošku i poučili.                                       

Prvňáci u divadla                             Mgr. Barbora Vodáková – třídní učitelka 1. třídy 
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ZE SPOLKŮ 

 

   Únor 2025 

 

 

 
NADCHÁZEJÍCÍ AKCE: 
8. 3. Březnová etapová hra 
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22. 3. Ukliďme Česko (změna termínu z důvodu konání Noci s Andersenem) 
16. 4. Pletení žil 
25.–27. 4. Oddílová víkendová výprava 
16. – 18. 5. Květnová výprava 
 
 
ÚNOR – MĚSÍC SKAUTSKÉ HISTORIE 
Měsíc únor je pro skauty 
neodmyslitelně spjatý se skautskou 
historií. Proč? Dne 22. 2. se totiž 
narodili zakladatel světového skautingu 
Robert Baden Powell a jeho žena 
Olave. Skauti z celého světa si 
připomínají tento den jako Den zamyšlení (Thinking Day). Jeho účelem je 
myšlenkové spojení všech skautů a oslava mezinárodního skautského hnutí. Na 
Novém Zélandu skauti každý rok před úsvitem vyráží na horu Muangahau, a 
když začne vycházet slunce, vyvěsí skautskou vlajku a myslí na ostatní skauty 
po celém světě. Jelikož v okolí Knínic není žádná hora hodna výšlapu, tak 
v našem oddílu každoročně pořádáme skautskou mši svatou. 
 
Abychom nezůstali jen u slov, připravili jsme si křížovku zabývající se skautskou 
historií. Než se do ní pustíte, doporučujeme zhlédnout video: Tváří v tvář 
absolutnímu zlu: Skaut, které naleznete na platformě YouTube. 
 
1. Kolikrát byl na území ČR skauting zakázán? 
2. Součástí jakého oddílu byl Jaroslav Foglar, skautský vedoucí a autor 

Rychlých šípů? 
3. Jak se nazývá hnutí založené E. T. Setonem, které zavádí systém orlích 

per? 
4. Kdo jako první zakázal skauting? 
5. Doplňte citát A. B. Svojsíka, zakladatele Junáka, který pronesl před svou 

smrtí a „předpověděl“ osud skautského hnutí? „Skauting … totalitu, totalita 
… skauting.“ 

6. Do oddílu Junáka chodil mimo jiných i český básník, který napsal epitaf 
na vlastní náhrobek: „Zde leží Jiří …, básník, jenž miloval svět a 
pro spravedlnost jeho šel se bít. Dřív než moh’ srdce k boji vytasit, zemřel – 
mlád dvacet čtyři let.“ 

7. V květnu 1949 plánovali skauti společně se členy armády a policie převrat, 
o kterém ovšem StB věděla, a zatkla všechny, kteří se nacházeli 
na shromaždištích. Aby se skauti vyhnuli trestu, tak se pomocí morseovky 
v celách domluvili, že řeknou, že si mysleli, že se mělo jednat o …………. . 

8. Jaký název nesla operace SNB a StB, při které bezpečnostní složky 
zaútočily na sedmičlennou skupinu skautů, kteří čekali ve svých stanech 
na převaděče? 

 
 
 

Termíny táborů: 
Malý tábor 16. 8. – 23. 8. 2025 
Velký tábor 9. 8. – 23. 8. 2025 
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TAJENKA: __________________ 
 
Je poutní místo úzce spjato se skautskou historií. Jedná se o kamennou mohylu, 
která vyrostla na počest pěti skautských kamarádů, kteří bojovali proti 
nacistickému režimu a byli popraveni v dubnu 1945 v polském Těšíně.  

Pokud toto místo chcete navštívit, 
zúčastněte se výpravy, která se bude konat 16. – 18. května. 

 
Petra Kalábová – skautka 

 

 

 

ZIMA V SKMK 

Podzimní jízda soutěží bez prohry ani šestibodový náskok 
na druhé Cetkovice neukolébaly A tým SKMK k zimnímu 
spánku.  

Již na začátku ledna zahájili fotbalisté přípravu doplnění 
o mladé pušky – Davida Veselovského (návrat z hostování z 

FC Veverská Bítýška), Martina Kalába (příchod dorost FC Kuřim) a Richarda 
Zapletala (příchod z FŠ Třebíč). Trenéru Abrahámovi se tak nabízí početný kádr, 
který momentálně čítá 11 fotbalistů z Moravských Knínic, pro přípravné zápasy 
s SK Olympií Ráječko (0:1) a TJ Sokolem Popůvky (5:2, G: Moravec, Simr, 
Ryšavý, Hanuš, Zapletal). Do startu soutěže sehrají přátelská utkání s SK 
Moravskou Slávií Brno, FC Moravským Krumlovem a generálku s TJ 
Vilémovicemi. Prvním jarním domácím mistrákem bude čtvrtý březnový víkend 

zápas s FK Kunštátem B. 

Malí fotbalisté baby SKMK si zimní přípravu zpestřují nedělními tréninky 
v drásovské sportovní hale, zúčastnili se turnaje v Žebětíně na novém hřišti 
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s umělou trávou a před soutěží bychom rádi uspořádali přípravný triangl 
na domácím hřišti. Prvním jarním domácím mistrákem bude v pátek 4. dubna 
zápas s TJ Čechií Zastávka. 

Radek Přikryl – trenér mládeže 
    

 

            

VÝBOR SOKOLA ŘEŠÍ DOTACE 

Dne 19.11.2024 vyhlásila Národní sportovní agentura Výzvu 
8/2025 k podávání žádostí o finanční příspěvky s názvem MŮJ 
KLUB 2025 v programu Rozvoj a podpora sportu. 

Výzva se vztahuje na období 01.01.2025 - 31.12.2025. Datum 
31.12.2025 je termínem, kdy musí být naplněn účel dotace. Výzva je věcně 
zaměřena na podporu činností a oblastí podpory sportovní aktivity dětí a 
mládeže ve věku 4 až 19 let.  

Od 23.12.2024 do 31.01.2025 se mohly podávat žádosti. Starostka Sokola 
podala žádost o dotaci 29.01.2025. Dle počtu mládeže ve věku 4-19 let se 

vygenerovala částka žádané dotace ve 
výši 80 tisíc korun. O poskytnutí dotace 
se bude nyní rozhodovat. Výbor Sokola 
nyní s napětím očekává, zda dotaci 
obdrží. Opět by se z dotace pořídilo 
cvičební nářadí a náčiní. 

Jihomoravský kraj vyhlásil pro letošní rok dotaci na Podporu sportu 
v Jihomoravském kraji. Žádosti o tyto dotace se mohou podávat do 28.02.2025. 
Výbor Sokola se rozhodl zažádat 
o příspěvek na opravu podlahy v malém 
sále. 
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 Jana Kosíková – starostka TJ 
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ZPRAVODAJ OBCE MORAVSKÉ KNÍNICE ÚNOR 2025 – periodický tisk územního 

samosprávného celku * Ev. č. MK ČR E 23928 * ročník 32 * vychází 1x měsíčně * vydává Obec 
Moravské Knínice* cena ZDARMA * náklad 390 ks* Tisk: Tiskárna Brázda, Hodonín * Zasílání 
příspěvků: zpravodaj@moravskekninice.cz. Zpravodaj také 
na www.moravskekninice.cz.Redakce si vyhrazuje právo podle potřeby krátit příspěvky, popř. 
upravit rozměr článku nebo fotky.  

Uzávěrka příspěvků na BŘEZEN DO 20.03.2025 08:00 

 

mailto:zpravodaj@moravskekninice.cz
http://www.moravskekninice.cz/
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